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RReenneeiixx  eell  CCaassaall  
 

  
 

El passat 7 de setembre es 
va inaugurar la 
remodelació de l’edifici de 
l’antic Casal de Joventut 
Republicana, que ara serà 
la seu de la Regidoria de 
Cultura de la Paeria, que 
presideix el tinent d’alcalde 
Xavier Sàez. A l’acte 
d’inauguració va tenir un 
paper destacat Víctor 
Torres, qui va proclamar 
“la renaixença d’aquest 
temple de la cultura de 
Lleida”. 

El Casal, que després 
del 1939 havia estat caserna 
de la Guàrdia Civil i, en 
democràcia albergà la seu de 
l’Hisenda municipal, ha estat 
objecte d’una profunda 
remodelació amb el doble 
objectiu de transformar-lo en 
un espai funcional al temps 
que s’obre a la celebració de 
tot tipus d’actes culturals i 
socials. 

De l’antiga Joventut 
Republicana, el Casal no 
només recupera el seu esperit 
fundacional, sinó també la 
memòria d’Alfred Perenya i 
Humbert Torres, que donen 
nom als espais més nobles de 
l’edifici.    
 

 

 

AAllffrreedd  PPeerreennyyaa,,  ii  
ttoottaa  llaa  pprriimmeerraa  
ppllaannttaa,,  oonn  
ss’’uubbiiqquueenn  eellss  
ddeessppaattxxooss  ddee  
ddiirreecccciióó  ddee  
ll’’IIMMAACC,,  ééss  ll’’EEssppaaii  
HHuummbbeerrtt  TToorrrreess 
 

LLaa  vveellllaa  
ssaallaa  ddee  
bbaallll  ddeell  
CCaassaall  ééss  
aarraa  llaa  
SSaallaa  
dd’’AAcctteess   
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Pilar Farré, una jove 
militant d’ERC de 
trenta anys, ha 
assumit el càrrec de 
gerent de l’Institut 
Municipal de 
Mercats i Consum, 
que presideix Montse 
Bergés. Pilar Farré 
substitueix Josep 
Maria Balasch, qui 
en el darrer any va 
introduir importants 
millores en la gestió i 
modernització dels 
mercats municipals. 

  PPiillaarr  FFaarrrréé  ttéé  3300  aannyyss  ii  ssuubbssttiittuueeiixx  JJoosseepp  MMaarriiaa  BBaallaasscchh   

““SSeennssee  LLlleeiiddaa  nnoo  iimmaaggiinneemm  llaa  ccuullttuurraa  ccaattaallaannaa”” 
 

la Facultat de Dret 
de la Universitat de 
Lleida, ha treballat 
en empreses com 
Ros Roca. En els 
darrers anys ha 
realitzat estudis 
sobre la realitat 
social i econòmica 
de la demarcació de 
Lleida que la fan  
una coneixedora en 
profunditat del 
teixit productiu i 
empresarial de la 
ciutat. 

PPiillaarr  FFaarrrréé,,  nnoovvaa  ggeerreenntt  ddee  ll’’IInnssttiittuutt  ddee  MMeerrccaattss  
 

Pilar Farré, que es va llicenciar en 
Administració i Direcció d’Empreses 
amb Premi Extraordinari per tenir un 
dels dos millors expedients acadèmics a 

“La cultura catalana no es pot 
imaginar ni abans ni ara sense les 
aportacions de Lleida”. Amb 
aquesta rotunditat, el Conseller 
Primer de la Generalitat, Josep 
Bargalló, va oficialitzar el 10 de 
setembre el compromís de la 
ciutat de Lleida com a Capital de 
la Cultura Catalana 2007. Davant 
dels alcaldes d’Esparreguera i 
Amposta, capitals culturals 2005 i 
2006, el tinent d’alcalde Xavier 
Sàez va refermar la importància 
estratègica i simbòlica que té 
aquest nomenament.  

Sàez va recordar, en un 
Saló de Plens de la Paeria ple de 
representants de la societat civil 
lleidatana, que l’any 2007 es 
commemora el tres-cents 

  EEll  CCoonnsseelllleerr  PPrriimmeerr  vvaa  rreeccoollzzaarr  llaa  ccaappiittaalliittaatt  ccuullttuurraall  ddee  LLlleeiiddaa 

aniversari de l’ocupació borbònica de la ciutat i 
que “per a nosaltres té una gran força simbòlica 
que ara sigui Lleida, la primera que va caure 
llavors, la que agafi la torxa de representar una 
cultura arrelada al poble, apassionadament singular  
i amb decidida capacitat de projecció mundial”.  
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Algunes de les realitzacions més 
destacades dels tres regidors 
d’ERC-EV a l’Ajuntament de 
Lleida, Xavier Sàez, Xavier Aluja i 
Montse Bergés. 

RReeffoorrçç  ddee  ll’’aaggeerrmmaannaammeenntt  aammbb
LLéérriiddaa  ddee  CCoollòòmmbbiiaa  
Durant el mes de juliol, la ciutat de 
Lleida va rebre la visita d’una delegació 
de la ciutat colombiana de Lérida que 
va servir per tal de certificar el 
reforçament d’aquest agermanament 
que s’està efectuant des de la Regidoria 
de Drets Civils, Cooperació 
Immigració, que presideix Xavier 
Aluja.  

CCoonnssuumm  mmééss  rreessppoonnssaabbllee  
La campanya per aconseguir noves 
adhesions d'empreses i establiments 
comercials a la Junta Arbitral de 
Consum ha permès passar de les 47 que 
hi havia fins ara a 450. La presidenta de 
l'Institut Municipal de Mercats i 
Consum, Montse Bergés, augmentarà la 

un cap de setmana de disbauxa. Al mateix 
temps es va demostrar com una solució 
idònia per recuperar, tot i que sigui 
momentàniament, les Basses d’Alpicat 
com a espai privilegiat per al temps d’oci a 
la ciutat de Lleida. 

 

SSeennggllaarr  RRoocckk,,  mmoolltt  mmééss  qquuee  uunn  
ccaapp  ddee  sseettmmaannaa  ddee  ddiissbbaauuxxaa  
El mes de juliol es va celebrar la primera 
edició del Senglar Rock a la ciutat de 
Lleida, el principal festival de música en 
català. L’èxit d’organització i l’absència 
total d’incidents va servir per demostrar que 
joventut, música i nació són ingredients que 
serveixen per alguna cosa més que passar 

  

Xavier Sàez i el 
director del 
Senglar, Xavier 
Fortuny, van 
certificar l’èxit de 
la primera edició 

difusió d'aquest 
servei entre tota la 
ciutadania, que és 
extrajudicial i 
voluntari però que 
permet resoldre per 
via ràpida les 
diferències entre 
comerciants i 
consumidors. 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Els regidors i la regidora d’ERC a la Paeria 
vam finalitzar el passat curs polític, no us 
ocultaré, amb ganes de vacances. Havia estat 
el primer curs polític sencer amb ERC al 
govern municipal  i vam fer tots els possibles 
per que es notés. Però no hem fet més que 
començar la nova temporada i, crec 
sincerament, que comencem a veure alguns 
dels fruits de la intensa feina de tots els 
membres del Grup Municipal. 

No ha acabat setembre i hem fet 
possible alguns dels somnis que ens 
animàvem en els mesos anteriors: la 

UUnn  ccuurrss  mmoolltt  iinntteennss  
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Xavier Sàez i Bellobí, tinent d’alcalde 
 

recuperació de l’antic Casal de Joventut 
Republicana com espai per a la ciutat, la 
primera boda d’homosexuals a la ciutat de 
Lleida –que vaig tenir l’honor de celebrar 
juntament amb Xavier Aluja-, la Capital de 
la Cultura Catalana, la segona Diada 
protagonitzada per la senyera, l’Assemblea 
Municipal de les Religions... 

I això és només el començament. 
Rodats com ja comencem a estar i amb una 
imatge consolidada de partit polític amb 
capacitat de governar des de la 
responsabilitat, la imaginació i el 
compromís nacional, els mesos que venen 
pel davant prometen ser d’una gran 
intensitat, amb nous projectes per a fer 
realitat des de la forma de ser republicana. 
 

El passat 14 de setembre va 
començar a ser realitat un 
projecte que vam idear des 
del Grup d’ERC ara fa un 
any i amb el qual pretenem 
incidir doblement sobre les 
interrelacions culturals i la 
cohesió social a la ciutat de 
Lleida: la primera Assemblea 
Municipal de les Religions. 
Concebuda com una 
experiència innovadora a 
Catalunya, la seva funció 
primordial serà la de 

LL’’AAsssseemmbblleeaa  ddee  
lleess  RReelliiggiioonnss,,  
uunnaa  eeiinnaa  ppeerr    
ffeerr  LLlleeiiddaa          
mmééss  ssoolliiddààrriiaa  
 

col·lectius culturals i 
religiosos presents a la 
ciutat. Estem convençuts 
que el tracte i la 
comunicació directa són 
la millor manera de 
superar barreres culturals 
basades en els prejudicis, 
barreres que atempten 
contra els drets civils.  
 

 

convertir-se en un òrgan 
assessor de l’Ajuntament 
en matèries relacionades 
amb afers religiosos. 
Però la seva importància 
estratègica transcendeix 
aquesta funció, ja que 
s’ha de convertir en una 
eina que faciliti la 
interrelació entre els 



 


